
Reakce na dopis napsaný lékaři interního oddělení, adresovaný starostovi a zastupitelům 

města Čáslav.  

 

Tady v Čáslavi je takový zvláštní zvyk, který se jiných městech ČR nepraktikuje. Vždy, když 

se někomu něco nelíbí v nemocnici tak napíše panu starostovi. Začalo to minulý rok u 

chirurgů a pokračuje to pomalu dodnes. Teď se k tomu přidala ještě interna. U chirurgů to 

mělo hodně politické podbarvení, kde hlavní hráči byli v zákulisí. Chci věřit, že u internistů to 

nebude politika, i když úvod dopisu interních lékařů možná leccos naznačuje.  

Já na svém oddělení mám taky spoustu problémů, ale dopis jsem ještě nepsal. Vždy jsem si to 

vyřešil na svém oddělení sám. Ale příští rok s tím asi začnu, abych tady lépe zapadl.  

 

Poté, co se ke mně dostal text dopisu interních lékařů určený starostovi a zastupitelům města 

Čáslav, mi nedá, abych na něj nereagoval, jelikož je plný polopravd a nevědomých lží 

vycházející ze subjektivního hodnocení pisatelem a neznalosti celé šíře problému.  

V každém odstavci dopisu je vyjádřen názor lidí (interních lékařů), kteří byli v posledních 

měsících vystaveni velkému psychickému tlaku ze strany epidemie covid19. A proto je 

pochopitelné a omluvitelné, že nemají reálný náhled na celkovou situaci v nemocnici tak, jak 

probíhala během této pandemie, jelikož viděli pohled jenom ze svého pracoviště.  

Že následky pandemie odnesli nejvíce zaměstnanci interního oddělení je jasné, o tom nikdo 

nepochybuje. Je to dáno hlavně tím, že se jednalo o pacienty s interními diagnózami a interní 

lékař je kvalifikovaný takové pacienty léčit. Proto se vytvořilo covid oddělení právě na 

interně. Aby je léčili ti nejkvalifikovanější z nemocnice.  

 

Všechny neshody mezi ředitelem a interním oddělení začaly odmítnutím vybudování 

covidového oddělení mimo hlavní budovu. Interní lékaři požadovali vytvoření covid oddělení 

v budově LDN. Tato možnost byla zvažována, ale měla více záporů než přínosů. Především 

stěhování pacientů z LDN (nejrizikovější věková skupina) do hlavní nemocniční budovy a 

jejich rozmístění po jednotlivých odděleních, kde by byli ve větším ohrožení nákazou.  

Další problém byl personální, kdy nebylo v personálních možnostech nemocnice zabezpečit 

chod tohoto oddělení potřebným počtem lékařů a sester. Další neshody mezi ředitelem a 

internou se už jenom navalují jako lavina na tento základní problém. 

 

Zásadně nesouhlasím s názorem, že ředitel přistoupil k řešení situace kolem pandemie 

diletantsky a lhostejně. Od začátku druhé vlny pandemie se projednávaly všechny dostupné 

možnosti jak nastalou situaci řešit. Kdo hrajete šachy, tak jistě víte, že není moudré myslet 

jenom na jeden nebo dva tahy dopředu. Dobrý hráč promyslí všechny možnosti, které můžou 

následovat a snaží se vidět daleko dopředu. To, co v přítomnosti vypadá jako zbytečné a 

nerozumné obětování jedné figurky, se za několik tahů ukáže jako výhra.  

Všechna rozhodnutí, která ředitel dělal během podzimní pandemie byla podrobně 

analyzována i se svými důsledky několik tahů dopředu a vybrána ta nejlepší možnost pro 

celou nemocnici a ne jenom pro jedno oddělení. Konzultace probíhaly s hygienou i s okolními 

nemocnicemi.  

 

Naše nemocnice v tuto chvíli zvládá pandemii covid19 dobře. Jsou tady určité problémy, ale 

nutno dodat, že žádna nemocnice naší velikosti, která má omezené prostorové i personální 

kapacity si nevede lépe. V rámci našich možností jsme léčbu pacientů v pandemii zvládli na 

výbornou a z pohledu pacientů rozhodně nedošlo k narušení věhlasu a dobré pověsti 

nemocnice. Právě naopak. Je důležité si uvědomit, že tady máme pandemii. Všechno co se 

dělá kolem pandemie v celé ČR, je jenom kompromis, aby následky byly co nejmenší. 

Neexistuje správné řešení pro všechny. A to platí jak pro naší nemocnici, tak pro všechny 

nemocnice v ČR.  
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